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Arbetssituationen för oss präster har växlat 
under årens lopp. Prästen Eli som vi läste om 
i dagens GT-text, fick ta emot en liten 
treåring, Samuel. Denne Samuel växte upp 
och blev en av de mäktigaste männen i 
landets historia. Två böcker i GT bär hans 
namn. Samuel – uppfostrad av den gamla 
prästen Eli. 

När Jesus gjorde sitt första tempelbesök så 
var det nästan ingen som märkte det. Vi läser 
inte om någon präst eller officiell välkomst-
kommitté som hälsade honom välkommen. 
Profeten Malaki hade förutsagt att Messias 
skulle komma och besöka templet. Alla 
ministranter, präster och överstepräster ville 
naturligtvis vara med den gången. Men när 
Jesus kom så var det så oväntat och 
vardagligt. Han kom som ett spädbarn buren 
på sin mors armar. Och nästan ingen kände 
igen honom. 

Men det fanns en gammal man och en 
gammal kvinna som hade väntat hela livet på 
detta ögonblick. Decennium efter decennium. 
Otroligt! För det är svårt att vänta! Trons 
värsta prövning är att vänta, som Lewi 
Pethrus så vist uttryckte det. Och kanske har 
du som jag ibland bett till Gud: Herre ge mig 
tålamod – men gör det snabbt! 

Hanna och Symeon kände igen Jesus som 
Messias. Hur kunde de känna igen honom.? 
Ja, Hanna hade bosatt sig i templet, man 
kunde bo i murarna runt templet. Symeon 
kom ”ledd av Anden”. Och det är Andens 
uppgift att leda människor till Jesus. 

Det är en fin bild vi får i dagens evangelium. 
Det är gripande att se hur barn kan ge glädje 
och framtidstro. Och vi ser en vacker bild av 
åldrandet som mognadens tid då blicken 
klarnar och hemlängtan tar vid. Men det är 
Jesus som är centrum i vår text och f.ö. i allt  

evangelium. Poängen är att få syn på Jesus 
som uppenbarelsen av Gud. 

När den gamle Symeon tar emot barnet Jesus 
i sina armar ser han Guds ansikte lysa emot 
honom. Han vet att han inte har väntat och 
trott förgäves. Han har inte hoppats i blindo. 
Nu är han redo att gå hem efter ett fullbordat 
dagsverke. 

- Herre, nu låter du din tjänare gå hem, i frid, 
som du har lovat, säger gamle Symeon. Ett 
ord som jag tror att flera av oss skulle vilja 
säga när arbetsdagen är slut. Att få gå hem i 
frid! Kan man tänka sig något bättre?!  

I psalm 774 i psalmboken sjunger Göte 
Strandsjö: Som när ett barn kommer hem om 
kvällen och möts av en vänlig famn så var det 
för mig att komma till Gud – jag kände att 
där hörde jag hemma. Det fanns en plats i 
Guds stora rum, en plats som väntade på mig. 
Och jag kände: Här är jag hemma, jag vill 
vara ett barn i Guds hem. 

Symeon visste var han hörde hemma. Han 
kunde från den här dagen gå hem i frid. - Ty 
mina ögon har skådat frälsningen, som du 
har berett åt alla folk, säger han. Symeon var 
lycklig över att hans gamla ögon hade fått se 
”frälsningen”. Fast han var väldigt gammal, 
så kände han snarare hemlängtan än 
dödsfruktan. Han visste att han skulle få 
komma hem till Gud. En tröst och förebild för 
alla oss som stundom kramas av ångest i 
dödsskuggans dal. 

Det är Hanna och Symeon som Maria och 
Josef får möta när de kommer till templet. 
Det var inte mötet med det väldiga templet 
som gav dem det bestående intrycket. Det var 
inte ceremonierna de fick vara med om när 
barnet Jesus bars fram eller de högtidliga 
bönerna som bads. Det bestående minnet för 
Maria och Josef var mötet med dessa två 



äldre personer, Hanna och Symeon, de som 
tjänade Gud natt och dag.  

Symeon säger saker som får Maria och Josef 
att förundra sig, och Hanna strålar av glädje 
och berättar för alla om det speciella med 
detta barn. Det finns något i de här äldre 
människornas attityd som är mycket 
tilltalande. Det finns inget konstlat. Allt är så 
naturligt och genuint. 

Den här typen av människor behöver vi! De 
är attraktiva och tillför välsignelser för 
människor som de möter. Jag minns en man i 
den här kategorin. Han hette Helge och gick i 
den första Alpha-kursen som hölls här i 
församlingen. Han var då över 80 år. Älskad 
av oss alla. Han gick hem i frid för flera år 
sedan. Han brukade ofta säga: Gud är ljus 
och kärlek. 

Det är en bra definition av vad Gud är: ljus 
och kärlek. Dagens epistel säger: Gud är ljus 
och intet mörker finns i honom. Och längre 
fram i samma brev står det: Gud är kärlek, 
och den som förblir i kärleken förblir i Gud… 
(1 Joh 1:5; 4:16). Gud är ljus och kärlek. 

Gud är ljus, säger Johannes, och inte ens en 
strimma mörker finns i honom. Ljus 
representerar allt som är rent och gott. Mörker 
står för synd och ondska. Det är bara Gud 
som kan leda oss ut ur mörkret in i ljuset. 
Vandrar vi i ljuset så har vi gemenskap med 
Gud. Genom Jesu försoning renas vi från all 
synd. 

På den stora försoningsdagen (3 Mos 16) 
överfördes folkets synder till en syndabock. 
Bocken fick dö i människans ställe. Jesus tog 
vår synd och människan blev helt renad från 
synden. ”Där är Guds lamm som tar bort 
världens synd.” (Joh 1:29).  Denna rening 
pågår hela tiden - om vi bekänner våra synder 
så förlåter Jesus och renar oss från all synd. I 
en del kyrkor upprepas syndabekännelsen i 
varje gudstjänst. Inte för att lägga på någon 
ny börda, utan för att tillsäga Guds förlåtelse 

och ge kraft att vandra i ljuset. Bekännelsens 
uppgift är att befria oss, så att vi kan glädjas 
över gemenskapen med Jesus. 

Vi tänder ofta ljus, hemma och i kyrkan. Vi 
vet att ljus är starkare än mörker. Johannes 
säger: ”Ljuset lyser i mörkret, och mörkret 
har inte övervunnit det.”, Joh 1:5. Varje gång 
vi tänder ett ljus påminns vi om detta. 

Temat för denna dag är Uppenbarelsens ljus. 
Vi har en ljusbärare här i kyrkan. Den är nog 
det föremål som är mest använt i vår kyrka. 
Varje dag tänder människor ljus och sätter i 
ljusbäraren. Vad beror det på? Kanske har det 
att göra med att vi vet att ljus är starkare än 
mörker. Johannes säger Ljuset lyser i mörkret 
och mörkret har inte övervunnit det. (Joh 1:5). 
Ljuset har segrat och fortsätter att segra. Varje 
gång vi tänder ett ljus påminns vi om detta.  

I dag är det Kyndelsmässodagen. Det hör 
samman med den gamla traditionen att fira 
ljusfest – festum candelarum – just denna 
dag. Den gamle Symeon håller Jesusbarnet i 
sin famn och säger Jag har sett frälsningen. 
Symeon talar arameiska. Jag har sett Jeshua 
säger han, dvs Jesus. Det är Jesus som är 
uppenbarelsens ljus. Frälsningen som Gud har 
berett åt alla folk. 

Det har vänt nu. Vi går mot ljusare tider. Så 
säger vi ofta till varandra under dessa bleka 
vinterdagar. Dagarna blir längre och våren 
väntar snart. Kroppen, men även den inre 
människan, längtar efter att få vända sig mot 
ljuset. När vi nu lämnar jultidens värme och 
går ut i vardagen så vet vi att det har vänt – 
det sanna ljuset Jesus Kristus har kommit i 
världen och i dess ljus och värme får vi 
vandra.  
Det lilla ljus jag har, det ska få lysa klart 
lysa klart, klart, klart, lysa klart! 


